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 عضو مجمع تشخیص مصــلحت 
نظام در دیــدار مجــازی با جــمعی 
از جوانــان و فعالان انقلابــی استان 
خوزستان، گفت: آنچه از ادامه فعالیت 
دولت سایه انتظار می رود این است که 
این حرکت، حــرکتی فراگیر، عمومی 
و فراتر از تکیه به چند نفر باشــد. 
سعید جلیلی با بیان اینکه درک و 
پیگیری مسائلی که مردم به آن مبتلا 
هستند، در اولویت فعالیت های دولت 
سایه قرار دارد، خاطرنشان کرد: مردم 
باید احساس کنند که فعالیت های 
دولت سایه در استان های مختلف، 
در راستای پیگیری و تحقق مطالبات 
آنهاست. آنها باید احساس کــنند 
مسائل شان از سوی جوانانی از همان 
استان به خوبی فهمیده می شود و به 
خوبی نیز دنبال می شود. عضو شورای 
عـــالی امنیت ملی افزود: همین که 
مردم احـساس می کنند که عده ای 
از جوانان انقلابی به صورت واقعــی 
پیگیر حل مشــکلات آنها هستند، 
بسیار اهمیت دارد. در گام هـای بعدی 
باید تا حصــول نتیجه کار را ادامه داد 
در غیر این صورت مردم با این حرکت 

ارتباط برقرار نخواهند کرد. 

حضور و سهم زنان در قدرت 
و دولت اجتناب ناپذیر است

فعــال سیــاسی اصــــلاح طلب 
در خصــوص کابینه دولـت سیزدهم 
اظهار کرد: با توجه به مطالبات مردم 
به خصوص زنان و جمعــیت جوان 
دانش آموخته کـــشور، بسیاری از 
این مطالــبات را حتی مــردان جوان 
و مردانی که دارای دخــــتر هستند 
مـی دانند که حضـور و سهم زنان در 
قدرت و دولت اجتناب ناپذیر است و تا 
به امروز رفتاری که دولت ها با توجه به 
شعارهــایی که داده بودند و بر اساس 
توان و باورشان هرکدام از دولت ها 
سعی کردند که نشان دهند توجه شان 
به نیمی از جمعیـــت کشـور جاری و 
ساری است یا نیمی از جمعیت کشور 
را به رسمیت مــــی شناسند و زنان 
جامعه در شعارهای شان نشان دادند 
که نگاه به زنان نباید نگاه ابزاری باشد 
و حتی اصولگرایان نیز در مناظرات بر 
این نکته تاکید می کردند. شهربانو 
امانی افزود: برداشت جامعه اینگونه 
اسـت که دولت سیـزدهم در ارزیـابی 
کاندیداهای هیات وزیران و دولت 
طبیعتا در بررسی کاندیداها، زن های 
فرهیخته و دانش آموخته و زنان مدیر 

و مدبر را مدنظر قرار خواهند گرفت.

فراجناحی بودن کابینه رئیسی 
بعید است

چهــره سیــاسـی اصـــلاح طلب 
در پاسخ به این ســوال که آیا پیش بینی 
می کنید کــابینه رئیسی اصولگرا است 
یا فراجنــاحی؟ گفـت: از نگاه بنده بعید 
است که فــراجناحی باشد. به هـر حال 
سلیقه خودشان است، اما یقینا کابینه 
فراجناحی نیست. مصطفی هاشمی طبا 
افزود: آنهــایی که مــی آیند مشــخص 
نیست اصولگرا باشند. در واقع سوال این 
اســت که چــه کســی اصولگرا و چه 
کسی غیراصولگراست. قاعدتا کابینه 
رئیسی فراجناحی نیست. بنده نمی توانم 
به کسانی که به خودشــان، اصولگرا 
می گویند، اصولگرا بگویم بلکه تیپ های 
شخصیتی خاصی هستند. او در پاسخ به 
این ســوال که آیا ممکن است کابینه 
رئیسی، کابینه تندروها باشد؟ عنوان کرد: 
ممکن است تنـدروها در کابینه رئیسی 
باشند، امـا نه اینکه به صـورت یکدست 
تندروها حضور داشته باشنـد. طیف های 
مختلفی از کسانی که می گویند اصولگرا 
هستنـد در کابینه رئیسی حضـور دارند. 
وی در پاسـخ به این سوال که در مــورد 
معاون اولی گفت: امـکان تشخیص اینکه 

چه کسی معاون اول خواهد بود را ندارم.

سـرمقــاله

در نوشتــه ها و مصــاحبه های پیش و پس از 
انتخابــات به این نکته تاکید کردم که تصور تشکیل 
یک حکومت یکدست شبیه به یک رویاست. این امر 
از نظر سیاسی، مدیریتی و فلسفی ظرفیت تحقق 
ندارد. از نظر سیاسی ناممکن است چون آقای 
رئیسی مجبور شد وارد رقابت های انتخاباتی شود، 
اگر حضور پیدا نمی کرد امکان اجماع میان نیروهای 
داوطلب ریاست جمهوری در جناح راست و جبهه 
پایداری را فراهم نمی شد، اما با وجود اینکه آقای 
ئتلاف و یکدستی حضور پیدا  رئیسی برای این ا
کرد، دیدیم که آن نتیجه حاصل نشد. آقای محسن 
رضایی به عنوان یک چهره اصولگرا و امیرحسین 
قاضی زاده هاشمی تا آخر در انتخابات باقی ماندند و 
نشان دادند که بازی خودشان را دارند و می خواهند 
ز نظر  هویت خود را معنا کنند. از طرف دیگر ا
سیاسی برای جناح راست در ساختار دولت آنقدر 
پست و منصب ندارند که بین همه آنها تقسیم کنند. 
همچنین آقای رئیسی و مشاوران وی به وضوح این 
را می دانند که جناح راست و جناح افراطی به تنهایی 
نه توان و ظرفیت اداره کشور را دارند و نه به صلاح 
آنهاست که از این یکپارچگی سود ببرند. بیش از سه 
هزار پست در حوزه های مختلف اداری و سیاسی و 
در سطوح مختلف کشور نیازمند یک دولت مستقر 
است و اساسا جناح راست ظرفیت این امر را ندارد. 
مشکل دیگر جناح راست این است که در میان 
نیروهای خودش کادرسازی نکرده است. متاسفانه 
کادرسازی از سوی نیروهای جوان اصولگرا بیشتر 
گلخانه ای صورت گرفته است. آنها در هماوردهای 
جدی و واقعی رشد پیدا نکرده اند بلکه در نتیجه 
فضای دوپینگ، رانت های ویژه و حمایت های خاص 
کار سیاسی می کنند. حتی جریان عدالت خواه آنها 
هم تلاش می کنند نوعی از سوسیالیسم عدالت محور 
اقتصادی را پیش ببرند و در ظاهر نشان دهند 
که با فساد مخالف هستند، اما گاهی با پرسش ها 
بهاماتی رو به رو می شوند که شبیه آن چیزی  و ا
است که برای آقای پناهیان رخ داده بود و یک 
تعارض درون سیستمی ایجاد کرد. همین امروز 
به دعوای حسین قدیانی و حسین شریعتمداری 
و دیگر چهره های اصولگرا توجه کنید، همچنین 
می توان به موضوع بابک زنجانی اشاره کرد. در این 
شرایط آن نیروهای اصیل و صادق اصولگرا وقتی 
از نزدیک در جریان برخی از این نابسامانی ها قرار 
می گیرند دچار تعارض مساله می شوند؛ بنابراین از 
نظر مدیریتی هم این کار امکان پذیر نیست، چراکه 
این سطح لازم از تکنوکراتی در جناح راست وجود 
ندارد. ما طیفی از مدیران خنثی را داریم که من 
برای آنها تعبیر »میانخوس« را به کار می برم که 
اصطلاحی رشتی است. این اصطلاح برای زمانی 
است که اگر سه نفر در سرما به کوهستان بروند، 
کسی برنده است که وسط می خوابد و هر کسی از 
هر طرف لحاف را بکشد وی در وسط در امان است. 
حال این اصطلاح را در خصوص برخی وزرا می توان 
به کار برد و بسیاری از مدیران تکنوکراتی هم که در 
مورد آنها صحبت می شود، میانخوس هستند. نگاه 
آنها به جهت وزش باد است. اگر دولت اصولگرا روی 
کار بیاید اسم آنها حسینعلی است اما اگر دولت 
اصلاح طلب شروع به کار کند اسم شان می شود 
بیژن. سومین مورد هم این است که از نظر فلسفی 
ناممکن است که براساس مدل فهم دیالکتیکی از 
فرآیندهای سیاسی و تاریخی از هگل این امر را به 
یادگار داریم که به محض اینکه یک نیروی سیاسی 
مستقر می شود عناصر ضد خود و متعارض را در 
درون خود رشد می دهد. در ابتدای انقلاب جریانات 
به دو دسته تقسیم می شدند؛ مسلمان و کمونیست. 
کمونیست ها حذف شدند و مسلمانان باقی ماندند. 
بعد بین مسلمانان و سازمان مجاهدین خلق، افراد 
مجاهدین خلق حذف شدند. بعدتر بین افراد انقلابی 
و خط امامی دو دسته ایجاد شد؛ چپ و راست که 
در نتیجه چپ حذف شد و از دل راست جریان 
احمدی نژاد ظهور کرد که به مرور حذف شد. بنابر 
تمام اینها یکدستی محال است.آیا این امر به این 
معناست که در عدم توفیق احتمالی آقای رئیسی 
اصولگرایی هم با خطر فروپاشی رو به رو است؟ 
بله، کاملا خطر محتملی است. جناح اصلاح طلب 
یا نتوانست یا اجازه پیدا نکرد تمام منویات خود را 
پیش ببرد اما جناح اصولگرا با چنین محدودیت ها 
و فشارهایی رو به رو نیست. آنها تمام ارکان کشور 
را در اختیار دارند اما از همین حالا می توانم به 
شما بگویم که قادر به حل مشکلات و منازعات 
کشور نخواهند بود، لذا در میان خودشان ریزش 
ایجاد می شود. باور به این اعتقاد که از روش های 
ایدئولوژیک می شود یک جامعه را اداره کرد دچار 
بحران خواهد شد و آنها در ادامه برای اینکه قادر به 
کنترل این بحران باشند تلاش خواهند کرد که فضا 
را به سمت گزینه های نظامی و امنیتی سوق دهند 
اما آن هم چاره کار نخواهد بود. این یک پیش بینی 
بسیار محتمل از سوی برخی کارشناسان است که 
باور دارند در آینده یک نهاد دولت باقی خواهد 
ماند که نه گرایش اصولگرایی خواهد داشت و 
نه اصلاح طلبی؛ بلکه از دل خود یک دولت ملی 
معتقد به ارزش های عام یک نظام اجتماعی را 
نمایندگی می کند، اما این جریان از مسیر بسیار 
تنگ، باریک و پرسنگلاخی عبور خواهد کرد. در 
پایان می توان اینگونه ارزیابی کرد که بزرگ ترین 

مشکل دولت های ایدئولوژیک خودشان هستند.

توصیه ابوترابی به رئیسی 
امام جمعه موقت تهــران گفت: کابینه دولت 
جدید باید از بالاترین سطح دانش برای انجام 
مسئولیت محوله، بالاترین سطح تجربه و ظرفیت 
مدیریتی، انگیزه و روحیه انقلابی جدی برای 
پیشبرد اهداف برخوردار باشد. حجت الاسلام سید 
محمدحسن ابوترابی فرد با اشاره به ویژگی های 
لازم برای کابینه دولت جدید تصریح کرد: رئیسی 
شاکله مدیریتی، یک شخصیت دینی و تجارب 
انباشته  شده طولانی و گران سنگی را با خود دارد 
که بدون تردید دستاورد این سرمایه آن خواهد 
بود که کابینه دولت به بهترین شکل انتخاب شود. 
وی افزود: کابینه دولت جدید باید از بالاترین 
سطح دانش برای انجام مسئولیت محوله، بالاترین 
سطح تجربه و ظرفیت مدیریتی، انگیزه و روحیه 
انقلابی جدی برای پیشبرد اهداف برخوردار باشد. 

گزارش تخلف سازمان ها 
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری 
تهران نحوه گزارش تخلف دستگاه های اداری 
برای عدم اجرای مصوبه دورکاری کارمندان 
را تشریح کرد. غلامرضا عباس پاشا درباره 
دستگاه های اجرائـی که در شرایط قرمز 
کرونایی تهــران مصوبه دورکاری کارمندان 
را رعایت نمی کنند و مرتکب تخلف می شوند، 
گفت: کارمنــدان این دستگاه ها می توانند 
این تخلفــات را از طریق شماره ١١١ بازرسی 
گزارش کنند. وی افــزود: معاونان توسعه 
دستگاه های اجرائی مسئول حســن انجام کار 
در ارتباط با دورکاری کارمندان هستند و باید 
پاسخگو باشند ولی در صورت عدم رعایت، 

موضوع باید به تخلفات اداری گزارش شود. 

 کاری که عراقچی باید 
انجام دهد

یک تحلیل گر ارشــد مسائــل بین الملل 
گفت: در وین، عراقچی باید دولت های اروپایی 
و شرقی را - که هرکدام منافع، نقشه ها و 
غرض ورزی های خود را دارد- به نحوی هدایت 
کند که از دل رایزنی  آن ها با آمریکا منافع 
ایران تأمین شود. رضا نصری در توییتی با 
انتشار بخشی از بیست و دومین گزارش وزارت 
خارجه درخصوص اجرای برجام در مورد روند 
مذاکرات وین در صفحه توییتر خود نوشت: 
»در وین، دکتر عراقچی باید دولت های اروپایی 
و شرقی را - که هر کدام منافع، نقشه ها و 
غرض ورزی های خود را دارد - به نحوی هدایت 
کند که از دل رایزنی  آن ها با آمریکا منافع ایران 
تأمین شود! کاری کارستان که مستلزم تسلط 
کامل او بر نیات آشکار و پنهان کشورها و 

ظرافت های سیاسی و حقوقی است.«

هیاتی از ایران به قاهره رفت 
یک رســانه عــربی مدعی شد که هیاتی 
از ایران به قاهـره رفته و  مذاکراتی با مسئولان 
عالی رتبه مصـــر انجام داده است. روزنامه 
العربی الجدید به نقل از برخی منابع مصری 
مدعی شد که اخیــرا مذاکراتی میان ایران 
و مصر با هدف بهبود روابط میان دو کشور و 
رسیدن به رویکردهای نزدیک درخصوص 
برخی پرونده های منطقه ای انجام شده است. 
این منابع گفته اند که هفته گذشته قاهره 
میزبان یک هیات ایرانی بوده است و این هیات 
با مسئولان عالی رتبه سازمان اطلاعات مصر 
دیدار و در رابطه با مسائل حساس میان دو 
کشور که منجر به بحران روابط شده است ، 

بحث و رایزنی کرده اند. 

 سازمان تعزیرات نقش موثر 
در تنظیم بازار 

رئــیس جــمهــور منتـخــب تاکیــد 
کرد که ســازمان تعزیرات باید با همکاری 
دستگاه های نظارتی نقش موثرتری در تنظیم 
بازار و برقراری ثبات و آرامش در معیشت و 
سفره مردم ایفا کند. سیدعلیرضا آوایی وزیر 
دادگستری پیش از ظهر دیروز دوشنبه با 
حضور در دفتر رئیس جمهور منتخب، با 
... دکتر سید ابراهیم رئیسی دیدار و  آیت ا
گفت وگو کرد. آوایی در این دیدار با تبریک 
انتخاب آیت ا... رئیسی از سوی مردم و آرزوی 
موفقیت برای وی و دولت آینده، گزارشی از 
آخرین وضعیت برنامه ها و اقدامات وزارتخانه 

تحت مدیریت خود ارائه کرد.  

 واکنش به یک لایحه 
درباره زنان خانه دار

محسن رضایی در مطلبی در صفحه اینستاگرام 
خود به پیش نویس یک لایحه در دولت در رابطه به 
پرداخت اجرت المثل زن بابت کارهای خانه داری 
نوشت: معاونت امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
به منظور حمایت از نقش و جایگاه زن، پیش نویس 
لایحه اصلاح تبصره ماده ۳۳۶ قانون مدنی، ناظر 
بر وظیفه شوهر در پرداخت اجرت المثل زن 
بابت انجام کارهای خانه داری را تهیه و به هیات 
دولت ارائه کرده است. این اصلاح مثبت جزئی 
)به فرض تصویب در هیات دولت و مجلس و 
شورای نگهبان(، باز هم کافی نیست؛ زیرا صرفا 
بار اثبات ادعا در دادگاه را برای زنان آسان می کند، 
اما همانطور که در مناظره ها مطرح کردم، دولت 
 باید با پرداخت حقوق خانه داری به زنان خانه دار 
 )با اولویت مادران( به توانمندسازی جامعه

 بپردازد.

اخـــبار کوتاه

آرمان ملی: سخنگوی وزارت امور خارجه 
در خصوص آخرین وضعیت مذاکرات وین 
اظهار داشت: یک گزارش مفصل و جامع 
در خصوص آخرین وضعیت اجرای برجام 
شامل جزییات توافقات و موانع گفت وگوهای 
جاری در وین منتشر شد. این گزارش بیست 
و دومین گزارش سه ماهه وزارت امورخارجه 
است که بر اساس تکلیف قانونی، تقدیم 
با  مجلس شد. سعید خطیب زاده گفت: 
عنایت به اینکه این گزارش آخرین گزارش 
وزارت خارجه در پایان دولت دوازدهم است، 
سعی شده یک نگاه جامع به اجرای برجام و 
مسیر پیش رو داشته باشد. به همه عزیزان 
خبرنگار و اهل نظر توصیه می کنم این 
گزارش را مطالعه کنند. این گزارش سعی 
کرده یک ارزیابی منصفانه و کارشناسانه 
داشته و پیشنهاداتی هم برای ادامه مسیر 
ارائه دهد. وی ادامه داد: اگر بخواهم کوتاه 
اشاره ای داشته باشم، باتوجه به پیشرفت های 
حاصله می توان این ارزیابی را ارائه کرد که 
به پایان مذاکرات وین نزدیک شده ایم. 
برخی موضوعات حل نشده کماکان باقی 
است، ولی آنچه که اهمیت دارد این است 
که وزن موضوعات حل شده خیلی بیشتر از 
مسائل حل نشده است. ما مسیر زیادی را 
تاکنون طی کرده ایم اما این راه باقی مانده از 
مسیر، مسیر ساده ای نخواهد بود. امیدواریم 

طرف های مقابل بتوانند تصمیمات خود را 
اتخاذ کنند، در این صورت ما نیز می توانیم 
به توافقی دست یابیم که مطلوب همگان 
خواهد شد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
اشاره کرد که در وین، همه هیات ها اذعان 
دارند که پیشرفت های نسبتا خوبی صورت 
گرفته و همگی بر جدیت خود برای ادامه 
مسیر و دستیابی به یک توافق برای احیای 
برجام تفاهم دارند، اما در همین راستا قبول 
دارند که برخی مسائل کلیدی باید از سوی 
مراجع تصمیم گیری در کشورها بررسی  
شود. آنچه در کشورمان  مورد اجماع همه 
است، این موضوع است که اولا تحریم های 
آمریکا باید به صورت موثر برداشته شود و 
ثانیا مطالبات فرابرجامی ارتباطی به این 
توافق ندارد. مکررا اعلام شده به محض اجرای 
کامل توافق هسته ای و راستی آزمایی آن، 
جمهوری اسلامی ایران نیز اجرای کامل 
تعهدات خود را از سر خواهد گرفت. وی 
اضافه کرد: از نظر جمهوری اسلامی ایران، 
پیشرفت مذاکرات در وین، از این منظر خوب 
بوده که هم متون بسیار زیادی آماده شده و 
هم بخش هایی که تکمیل نشده است، دارای 
وضعیت مشخص شده ای است که اختلافات 
را به طور مشخص نشان می دهد و این موضوع 
به تصمیم گیران کمک می کند تا متوجه 
شوند در چه مرحله ای از تصمیم گیری قرار 

دارند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید 
کرد: مواضع ما از ابتدای مذاکرات هیچ گونه 
تغییری نکرده است و خواهان رفع تحریم ها 
و همین طور راستی آزمایی آنها و سپس از 
سرگیری اجرای تعهدات از سوی کشورمان 
هستیم. از سوی دیگر آمریکا به عنوان ناقض 
برجام باید تضمین های لازم را بدهد. ما در 
مذاکرات وین، چارچوب منافع ملی، صرفا 
اهداف مشخص شده از ســوی مسئــولان 
عالیه نظام را دنبــال می کنیم. سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی درخصوص پیش بینی 
زمان دستیابی به توافق نیز گفت: به طور 
حتم برای دولت های دوازدهم و سیزدهم 
آنچه اهمیت دارد دستیابی به منافع عالیه 
مردم است و زمان در اینجا اهمیت ثانوی 
دارد. بدیهی است هرچه این مهم، سریع تر به 
نتیجه برسد آثار رفع تحریم ها زودتر در کشور 
نمایان می شود. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
همچنین با اشاره به اظهارات رابرت مالی 
درخصوص آزادی زندانیان آمریکایی اظهار 
داشت: موضوع آزادی زندانیان ایرانی در 
آمریکا و برخی کشورهای غربی دیگر که به 
بهانه های واهی عملا به گروگان گرفته شده 
اند به عنوان موضوعی با اولویت بالا همواره 
در دستور کار قرار داشته است. وزیر محترم 
امور خارجه از مدت ها پیش طرح مبادله 
همه زندانیان ایرانی و امریکایی با یکدیگر 

را مطرح کردند. دولت بایدن نیز از روزهای 
ابتدایی روی کار آمدن، این موضوع را مورد 
توجه قرار داد. مذاکرات در این زمینه در 
جریان است و  در صورت به نتیجه رسیدن 
مذاکرات، متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد. 
خطیب زاده در مورد اخبار منتشر شده مبنی 
بر توافق کره جنوبی و آمریکا برای همکاری 
درباره دارایی های مسدود شده ایران نیز 
بیان کرد: کره جنوبی در پی تغییر دولت در 
آمریکا، نسبت به حل مشکلات موجود در 
روابط دو جانبه با جمهوری اسلامی ایران و 
به ویژه رفع محدودیت ها از منابع مالی ایران 
نزد بانک های این کشور ابراز علاقه کرده و در 
این میان شاهد برخی ابتکارات از سوی این 
کشور و از جمله سفر نخست وزیر کره جنوبی 
به تهران در ۲۲ و ۲۳ فروردین ماه بوده ایم. در 
همه این تحرکات و مراودات، کره جنوبی با 
طرح وعده هایی اعلام آمادگی کرده است 
که برای حل این مشکلات گام هایی عملی 
بردارد. اما به رغم مذاکرات و گفت وگوهای 
انجام شده بین مقامات ایران و کره جنوبی، از 
جمله در جریان سفر نخست وزیر این کشور 
به تهران، عملا تاکنون تحول مهمی در جهت 
حل مشکلات بین دو کشور و خاصه رفع 
محدودیت از منابع ارزی ایران نزد بانک های 
کره ای صورت نگرفته است. خطیب زاده عنوان 
کرد: تجربه نشان می دهد که اقداماتی از این 
دست و اکتفای صرف به اظهارات رسانه ای، 
رویه معمول کره جنوبی است که باز هم روی 
خواهد داد و تا زمانی که جمهوری اسلامی 
ایران شاهد نتیجه عملی و موثر نباشد، 

اهمیتی به ژست های رسانه ای نخواهد داد.

اصولگرایان، ناتوان درحل منازعات کشور

سخنگوی وزارت امورخارجه:

به پایان مذاکرات وین نزدیک شده ایم 
  شاهد اقدام عملی از سوی کره نبوده ایم

فیاض زاهد
فعالسیاسیاصلاحطلب

رئیس جمهور: 

واحدهای مسکونی را مردم باید بسازند
 دولت باید وام و زمین در اختیار مردم بگذارد

آرمان ملی: رئیس جمهــور اظهــار داشت:  
واحدهای مسکونی را خود مردم باید بسازند. این 
اشتباه است که دولت دنبال این کار برود. دولت باید 
وام، زمین و خدمات را در اختیار مردم بگذارد. حسن 
روحانی در آیین بهره برداری از طرح های ملی وزارت 
راه و شهرسازی با بیان اینکه در دولت دوازدهم 
تلاش مضاعف برای مسکن به وجود آمد، اظهار 
کرد: مردم چه قبل و چه بعد از ازدواج مساله مسکن 
و در کنارش اشتغال برای شان اهمیت دارد و در این 
زمینه دولت مسئولیت بزرگی به دوش دارد. ما در 
ابتدای کار نمی توانستیم کاری کنیم جز انجام تعهد 
دولت قبل در مورد مسکن مهر که دو سوم آن باقی 
مانده بود. حجت الاسلام والسلمین روحانی گفت: 
این کار سختی بود که محله های مسکونی را تکمیل 
کنیم و خدمات آب و برق و گاز و جاده و مدرسه را به 
این محلات برسانیم. ولی با آمدن مهندس اسلامی 
و تلاش ایشان از ابتدای کار این اقدام انجام شد و 
کار رو به اتمام است و چیزی از پروژه مسکن مهر 
باقی نمانده است. وی با تاکید بر اینکه احیای بافت 

فرسوده هم از دیگر اقدامات دولت بود، اظهار کرد: 
در کنار رقم یک میلیون و سیصد و شصت هزار واحد 
مسکونی که ساخته شده، ۵۳۴ هزار واحد مسکونی 
هم تحت عنوان طرح اقدام ملی مسکن انجام شده 
که از این بین برخی زمیــن هایش واگذار شــده و 
۴۰ هزار واحد هم تحویل شده و در حال بهره برداری 
است. رئیس جمهور با اشاره به اقدامات لازم برای 
امر مسکن در کشور اظهار کرد:  اولین اقدام این است 
که طرح خوبی برای ساختن واحدهای مسکونی، 
شهرک ها و شهرهای جدید داشته باشیم که هرچه 
بهتر انجام شود، کار با سرعت و کیفیت بهتری پیش 
می رود. وی با یادآوری معماری سازه های باستانی و 
تاریخی ایران در تخت جمشید و میدان نقش جهان 
افزود: معماری در امر ساختمان سازی و توجه به فضا 
و تابش خورشید و ترکیب مصالح بسیار مهم است. 
گذشتگان ما ساختمان های عظیمی ساخته اند که 
در مکان یابی آنقدر دقیق عمل کردند که الان در 
برابر باران، طوفان و زلزله مقاوم مانده اند. روحانی 
یادآور شد: ما الان در تهــران شاهدیم که برج ها 

و ساختمان های بلندمرتبه ای را روی گسل ها 
ساخته اند. دولت باید سرمایه خود را که زمین 
است در جای مناسب و با توجه به وضعیت مردم 
در اختیار آنان قرار دهد تا زمین هایی در اختیار 
مردم قرار گیرد که مناسب خانه سازی باشد تا 
محیط زیست و جنگل ها نابود نشوند. رئیس جمهور 
با تاکید بر اینکه واحدهای مسکونی باید با قیمت 
مناسب در اختیار جوانان قرار گیرد، گفت: اگر 
بخواهیم واحد مسکونی ضروری برای یک خانواده 
در نظر گیریم باید سالی ۵۰۰ هزار واحد مسکونی 
بسازیم که کار بزرگی است. البته دولت موظف 
نیست خانه را بسازد، اما زمین و تسهیلات لازم 
را باید در اختیار بگذارد. روحانی تصریح کرد: 
واحدهای مسکونی را خود مردم باید بسازند این 
اشتباه است که دولت برود دنبال این کار. دولت 
باید وام، زمین و خدمات را در اختیار مردم بگذارد. 
پس قدم های مهمی را دولت باید بردارد و قدم هایی 
را هم مردم باید بردارند تا ان شاءا... مردم بتوانند 

صاحب مسکن شوند.

رئیس قوه قضائیه به دنبال اصلاح است 

10فرمانمهممحسنیاژهای
   بازرسی ویژه مشکلات مردم در مراکز قضائی را احصا و راه حل ارائه دهد

آرمان ملی: رئیس قوه قضــائیه با صدور ده 
دستور به معاونین و مسئولان عالی قضائی کشور در 
اولین جلسه شورای عالی قوه قضائیه، بر ادامه مسیر 
تحول با رویکرد »تحول و تعالی« این دستگاه 
تاکید کرد. حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
محسنی اژه ای در ادامه به ارائه ١۰ دستور خطاب 
به معاونان و مسئولان عالی قضائی در جهت بهبود 
عملکرد قوه قضائیه در خدمت رسانی به مردم 
پرداخت و از معاونت منابع انسانی خواست که با 
همکاری معاونت های مالی و پشتیبانی و مرکز 
حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه و سایر بخش ها 
ظرف سه هفته مشکلات کارکنان دستگاه قضا 
را احصا و راهکارهای پیشنهادی خود برای حل 
این مشکلات را همراه با یک زمانبندی مشخص 
ارائه دهد. اهم اظهارات رئیس قوه قضائیه در ادامه 

آمده است:
 بازرسی ویژه ظرف حداکــثر سه هفته با 
همکاری دادستان انتظامی قضات و دیگر بخش ها 
از جمله سازمان زندان ها، سازمان ثبت و بازرسی 
کل کشور، مشکلات مراجعان به دستگاه قضا را 
احصا و همراه با راه حل و زمانبندی مشخص اقدام 

لازم را ارائه کند.
  یکی دیگر از مشکلات  دستگیری یک فرد 
بدون اطلاع به خانواده وی است. شاید چند ساعت 
بازداشت یک فرد برای ما عادی باشد، اما حتما 
بی اطلاعی خانواده او، برای اطرافیانش نگرانی 

ایجاد می کند که این مساله باید برطرف شود.
 برخی از نمایندگان قوه قضائیه
١۰ یا ١۵ سال از ماموریت شان گذشته 
یا حتی برخــی از آن ها بازنشسته 
شده اند که باید بــررسی شود آیا از 
ظرفیت این مجموعــه ها استفاده 

می شود و اثربخشی دارنــد یا خیر. 
معاونت راهبردی با همکاری بخش های 

ذی ربط همچون معاونت های مالی و 
پشتیبانی و همچنین معاون امور 

استان های معاون اول، وضعیت 
و عملکرد نمایندگی های قوه 
قضائیه در دستگاه ها و میزان 
اثرگذاری آن ها را بررسی و در 

این خصوص گزارش دهد.

  رئیس حوزه ریاست دستگاه قضا با همکاری 
معاونت راهبردی و دیگر بخش های مرتبط، ظرف 
یک هفته کلیه مصوبات سفرهای استانی رئیس قوه 
قضائیه در دوران مدیریت آیت ا... آملی لاریجانی و 
آیت ا... رئیسی را بررسی و موارد بر زمین مانده را 
همراه با علت اجرا نشــدن آن ها و پیشنهادات 
عملیاتی برای تحقق این مصوبات، احصا و اعلام 

کند.
  دادستان انتظامی قضات با همکاری معاونت 
منابع انسانی و مرکز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه 
و بازرسی دادستانی کل کشور و بازرسی و نظارت 
دیوان عالی کشور ظرف دو ماه، نیروهای مستعد 
ولایتمدار، انقلابی و با روحیه جهادی در درون قوه 
قضائیه را برای استفاده در سطوح مختلف مدیریتی 

شناسایی و معرفی کند.
   دادستان کل کشور ظرف سه هفته با 
همکاری بخش های مرتبط، نحوه تعامل ضابطان 
و قضات و همچنین همکاری نیروهای امنیتی 
و اطلاعاتی و انتظامی با قوه قضائیه در کشف 
توطئه ها، پیشگیری و جلوگیری از نفوذ دشمنان 
و کشف، تعقیب و پیگیری جریانات باندی و 
مرتکبان جرایم سازمان یافته و پیچیده را بررسی و 
پیشنهادات خود برای بهبود و تقویت این همکاری 

را ارائه دهد.
  اجرای امر به معروف و نهی از منکر در جامعه 
با ضوابط و شرایط و دستورالعمل هایش موجب 
کاهش ورودی پرونده ها به قوه قضائیه و 

اقدامات قهرآمیز می شود.
  رئیس حوزه ریاست دستگاه 
قضا با همکاری نماینده دستگاه 
قضا در ستاد احیای امر به معروف و 
نهی از منکر، سازوکارهای حمایت 
از آمران به معروف و ناهیان از منکر 
را که از مطالبات مقام معظم رهبری 

و مردم است، پیشنهاد دهد.
  ظرف چند روز آینده معاون 
اول قوه قضائیه را معرفی خواهد 
کرد. معاون اول با همکاری 
سازمان بازرسی کل کشور، 
اداری،  عدالــت  دیوان 
دادستانی کل، معاونت 

حقوقی و مرکز آمار و فناوری اطلاعات، سازوکار 
عملی و برنامه عملیاتی برای همکاری و هم افزایی 
قوه قضائیه با سایر قوا به خصوص کمک به دولت را 

طراحی و ارائه دهد.
  در حال حاضر از همه ظرفیت های نوین که 
در دستگاه قضایی ایجاد شده به خوبی استفاده 
نمی شود و باید با یک برنامه دقیق تلاش کرد که از 
این ظرفیت ها بیش از پیش استفاده شود تا شاهد 

یک جهش در دوره تحول و تعالی باشیم.
  رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضائیه با همکاری معــاونت های راهبــردی و 
پشتیبانی و حقوقی، بررســی کند که دلیل عدم 
استفاده همه جانبه از ظرفیت های موجود در حوزه 
فناوری های نوین چیست و چگونه می توان این 

ظرفیت ها را بالفعل کرد.
  رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضائیه پیشنهادات و راهکارهــای خــود را برای 
حرکت مضاعف در جهت هوشمندسازی قوه 
قضــائیه در دوره جدیــد مــدیریت براساس 

اولویت های سند تحول قوه قضائیه ارائه دهد.
  )با اشاره به اهمیت تداوم حرکت قوه قضائیه 
در چارچوب سند تحول( معــاونت راهبردی ر 
فرآیند اجرای سند تحول در زمانبندی مشخص 
خود نظارت داشته باشد و با همکاری بخش های 
مربوطه، مشــکلات اجــرای سنــد را احصا و 
پیشنهادات خود را برای رفع نواقض و ارتقای سند 

ارائه دهد.
  برخی محورها و بندهای سند تحول عقب تر از 
زمانبندی اجرایی است.  اجرای برخی مواد سند در 
گرو همکاری دیگر قوا و دستگاه هاست و هرجا لازم 
است من با مسئولان امر مذاکره و مکاتبه خواهم 

کرد تا در روند اجرای سند خللی ایجاد نشود.
  از زمان تصــدی مسئــولیت دستگاه قضا 
رئــیس جمهور سه مرتبه در دیدار حضوری و 
تماس تلفنی با او برای همکاری با قوه قضائیه در 
اجرای سند در مدت باقیمانده از این دولت اعلام 
آمادگی کرده است. معاونت راهبردی با همکاری 
معاونت های منابع انسانی و پشتیبانی، مسائلی که 
دولت و مجلس می توانند قوه قضائیه را در اجرای 
سند یاری کنند، احصا کند تا کار با سرعت بیشتر 

پیگیری شود.

اصرار سعید جلیلی بر فعال 
بودن دولت سایه 

   در انتخابات شوراها مهمانی هایی 
دادند که متناسب با پروتکل ها نبود


